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   ДО 

   АКАД. ПРОФ. ДМН ЛЪЧЕЗАР ТРАЙКОВ 

         ПРЕДСЕДАТЕЛ НА  

         СЪВЕТА НА РЕКТОРИТЕ 

         В РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 
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Относно: Позиция на ръководството на Национално представителство на 

студентските съвети в Република България 

 

 

УВАЖАЕМИ АКАДЕМИК ТРАЙКОВ, 

 

До омбудсмана постъпи Позиция на ръководството на Национално представителство на 

студентските съвети в Република България с настояване студентските общежития да 

преминат от небитови към битови клиенти на електрическа енергия.  

В позицията се казва, че в студентските общежития живеят над 50 хиляди студенти, като 

голяма част от тях са в невъзможност да заплащат сметките си за ток, тъй като цените на 

електрическата енергия на свободния пазар са непосилни за тях. Заплащането на студентско 

общежитие на човек се е увеличило 3 пъти спрямо 2020 г. Има риск хиляди студенти да 

напуснат своите студентски общежития, респ. да прекъснат образованието си, което от своя 

страна ще е пагубно за системата на висшето образование.  

По повод на позицията изразявам следното становище: 

Съгласно чл. 4, ал. 1, изр. 1 от Наредбата за ползване на студентските общежития и 

столове: „Студентските общежития са жилищни сгради или обособени части от тях, 

предназначени за временно задоволяване на жилищните нужди на студентите, докторантите 

и специализантите“. 

Предвид функцията на студентските общежития - да задоволява жилищни нужди,  

ползваната електроенергия в тези обекти се ползва за битови нужди на живеещите в тях лица, 

а не за стопански нужди. 

Обръщам внимание, че съгласно § 1, т. 33а от Допълнителните разпоредби на Закона за 

енергетиката, „небитов клиент“ е клиент, който купува електрическа енергия за небитови 

нужди, каквито не са целите, за които се купува електроенергия в студентските общежития. 

Законодателят разграничава клиентите на битови и небитови, в случая на електрическа 

енергия, според това за какви цели се купува електрическата енергия. Без значение е дали са 

физически или юридически лица, както и вида на обекта. В този смисъл е и съдебната 

практика, напр. Решение № 273/06.10.2014 г. по гр.д.№ 693/2014 г., г.к., IV г.о. на ВКС. 

С оглед на изложеното и на основание Закона за омбудсмана се обръщам към Вас със 

съвет към ръководствата на всички български университети да предприемат необходимите 

действия за преминаване на студентските общежития от обекти на свободния пазар на 

електрическа енергия към регулирания пазар, при който цените се определят от Комисията за 

енергийно и водно регулиране. 

Очаквам да ме информирате за становището на Съвета на ректорите на ВУ в РБ, както 

и за предприетите действия, в разумен срок. 

 

С уважение,  

ПРОФ. Д-Р ДИАНА КОВАЧЕВА  

ОМБУДСМАН НА  

РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 


